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Dagsorden til skolebestyrelsesmøde onsdag d. 23.09.20 kl. 17.15 – 20.15  

 

  

Sted: Personalerummet, Skovsgård  

 

Bemærk: Der vil være lidt mad fra ca. kl. 17.10 – 17.45 

 

Deltagere:  

Andreas Jakobsen (forældre), Anja Sørensen (pædagog), Birger Christen Jensen (forældre), 

Camilla Pedersen (forældre), Dorthe Rosendal Meier (forældre), Dorthe Lykke Thøgersen (lærer), 

Heidi Femhøj Schultz (forældre), Kim Haaning Pedersen (leder), Maren Lise Smiton (forældre), 

Mette Andersen (lærer), Michael Kirkensgaard Langgaard (forældre), Peter Bay Breson Neumann 

(forældre), Rene Skudstrup (kons. Afdelingsleder), Wendy Sebrina Bendsen (forældre) Claus 

Bilgram, afdelingsleder. 

 

Afbud:  

 

 

0. Godkendelse af dagsorden og referat fra sidst (10 min.) 

Godkendt 

 

1. elevrådet har ordet   

Emma og Alberthe: 

Eleverne ønsker skraldespande ved busstoppestedet, der er en del, brugte mundbind. 

Er det muligt for overbygningen at gå i Brugsen i 12 pausen? De ved godt det ikke er lige nu pga. 

Corona men evt. efter Corona. Evt. sådan at eleverne kan gå opdelt efter klasser og forskellige 

dage. De vil gerne vise at de er store nok til at klare det ordentligt. Der skal selvfølgelig ikke spises 

i timerne. Sætte skraldespande op ved vejen til Brugsen. Evaluere efter et stykke tid og snakke om 

hvordan det går, både med lærere og skolebestyrelse. Eleverne ønsker stadig at Shoppen skal 

være åben. Der er en bagvej til Brugsen som er trafiksikker. 

Skolebestyrelsen støtter op om skraldespande og Kim meddeler at det er sket ved 

busstoppestedet. 

René fortæller at forslaget er vendt blandt lærerne udskolingen og her er holdningen at det ikke er 

en god idé at børnene forlader skolen; hvem har opsyn? og hvad bliver der købt? problematisk 

med Corona? Problematisk rent trafikmæssigt og svært med mandskab til at holde øje med om 

eleverne kommer tilbage til tiden. Udskolingen mener der også kunne være tale om mere 

skolemad. 

Dorthe spørger eleverne hvad de tænker om mere skolemad. Elever påpeger at det også handler 

om den frihed der er i at kunne gå fra skolen og ikke nødvendigvis mere skolemad.  
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Kim siger at der kan lejes en automat hvor der kan købes forskellige produkter så der er andre 

muligheder. 

Kim siger der kan stilles skraldespande op på skolens område men ikke andre steder. Kim er 

bekymret for om nogle elever vil begynde at ryge hvis muligheden for at forlade skolen er til stede. 

Hvis eleverne får mulighed for at forlade skolens område, vil der stadig være mulighed for at 

inddrage enkelte elevers tilladelse hvis ikke reglerne overholdes. 

Birger siger at der stadig er rygeforbud selvom eleverne er uden for skolens område. 

René siger det ikke tidligere var et problem at eleverne ikke kom tilbage til tiden. Affald er 

elevernes eget problem. 

Eleverne fremhæver at børnene i Brovst gerne må gå fra skolen og handle i byen. 

Dorthe siger vi skal huske på at der nok ikke vil blive købt sund mad i Brugsen. Dorthe T. siger vi 

skal tænke på hvilket signal vi sender lige nu hvis elever får lov at gå ned i byen. 

Eleverne siger at de skal have lov til at gå klassevis så der stadig ikke sker en blanding af 

børnene/de unge. Wendy mener eleverne skal have lov til at vise at de godt kan.  

Birgers holdning er at det skal prøves og at elevrådet skal være ansvarlige hvis det besluttes. 

 

Beslutning: Skolebestyrelsen beslutter at lade eleverne prøve, dog siger et medlem nej. Skolens 

lærere laver en plan sammen med eleverne for hvordan det skal udføres. 

 

2. Princip: Skole-hjemsamarbejde  

Princippet er vedtaget. 

 

3. Billede til hjemmesiden (dok. til underskrivning)  

Der er taget billeder af bestyrelsens medlemmer. Der er underskrevet erklæring om at billeder og 

navn må offentliggøres. 

  

4. Den nye parkeringsplads (rundvisning)   

Bestyrelsen så den nye parkeringsplads, flere påpeger at der muligvis er et problem med faldet til 

afløbene. Overordnet set en rigtig fin ny plads. Evt. en markering af hvor børnene skal gå over 

busbanen. SFOén skal undersøge hvor der kan lægges en række fliser så børnene ikke skal gå ud 

direkte i busbanen.  

 

5. Jul i Skovsgård 
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Kim fortæller at arrangementet i år er aflyst pga. Corona. 

Der er aftalt at vi til foråret tager det op igen og finder ud af om der skal arrangeres en dag, evt. en 

lørdag til næste år. Der kan evt. tænkes en sammenhæng med flere aktører i byen.  

Eleverne bedes om at komme med ideer til hvordan arrangementet kan være fremover. 

 

6. Shoppen v. Dorthe   

Der har været forældremøde i 8.a og 8.b, hvor der blev udtrykt meget stor frustration ift. at shoppen er blevet 

lukket. Meget af frustrationen gik på de manglende indtægter til studieturen i 9. klasse, men også områder 

vedr. bekymring for de børn som ikke har madpakke med, og som grundet vores aftale om at børnene ikke 

må forlade skolen i skoletiden, får mad hele dagen.  

Der er 2 problematikker i forhold til Shoppen: Lige nu er det svært pga. Corona, vi kan ikke 

håndtere det med de restriktioner der er nu. 

Desuden er det problematisk at Shoppen ikke er registreret så der ikke er styr på egenkontrol og 

andre problematikker. Lærerne spørger hvad der skal til for at lovliggøre Shoppen, skal folk på 

kursus eller lign. 

Shoppen er også med til at der kan spares op til lejrskole, da der må kun opkræves penge til 

forplejning af forældrene (75,- pr. døgn). 

Dorthe fremhæver at det er en ny problematik at Shoppen muligvis ikke åbner igen selv efter 

Corona. Det giver så et problem med hvordan der kan tjenes penge til lejrskole. 

Kim vil undersøge hvordan det kan køres fremover så det er lovligt og i orden. 

I forhold til at tjene penge til lejrskole siger Kim at der mangler nogle penge da Shoppen stort set 

finansierede lejrskolen sidste år. Camilla spørger hvad andre skoler gør med økonomi og Kim siger 

det betales af skolerne. Peter siger der nogle muligheder for at tjene penge, f.eks. ved at sælge 

lodsedler ol. René siger der også er en tur i 6.klasse, de 2 ture kunne muligvis tænkes sammen 

fremover. Dorthe T. fremhæver at turen i 6. klasse bruges som ”ryste sammen” ture for de to 6. 

klasser fra Skovsgård og Tranum. 

Kim siger det vil være en prioriteringssag om skolen skal give penge til lejrskole fremover. 

Skolebestyrelsen er med til at beslutte dette når der snakkes økonomi. 

7. Punkter til næste kommende dagsordener – i prioriteret rækkefølge (ca. 10 min) 

- Kommunikationsstrategi (HUSK bilag) 

- Ledelsesstruktur 

- Lejrskole fremover, skal skolen betale? 

- Evaluere på hvordan det går med at udskolingen må gå ned i byen. 

- Sammenlægning af klasser fremover i Skovsgård. 
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8. Meddelelser og orientering (den resterende tid, dvs. indholdet skal tilpasses tid) 

 

a. Skolebestyrelsesformanden 

Birger er blevet kontaktet af en mor der ikke kunne finde noget om skolebestyrelsen på AULA, det giver god 

mening da der ikke står noget om SB på AULA.  Samme mor sagde at der på andre skoler altid deltog en fra 

skolebestyrelsen ved forældremøder. Aftalen er at SB deltager i forældremøder ca. hver 3. år. Heidi 

fremhæver at der skal gøres opmærksom på at referater skal findes på skolens hjemmeside. Evt. sende 

næste referat til alle forældre så de ved besked eller sende et link til hjemmesiden, dette bør gøres hvert år 

i august. 

 

b. SI 

SI har lige afsluttet at arbejdsprojekt hvor der er lavet legeredskaber 

sammen med børnene. Der er kommet en del nye børn som ikke 

kender stedet. Givet lidt uro i børneflokken. Der er ikke ret mange 

store børn. 

 

c. SFO Skovsgård 

Fremmødet har været lidt bedre på det sidste, dog vil vi gerne have 

flere børn der bruger vores SFO. Der sker en del forskellige ting, 

bl.a. har vi indført ”pølseonsdag” hvor der hygges med grillede 

pølser. Der er blevet strammet lidt op i forhold til Corona, ligesom 

på skolen. 

 

d. Skolen  

Tranum: Dorthe T. er blevet TR. Der har været en del sygdom i Tranum blandt personalet så der har været 

lidt pres på. Der er strammet lidt op i forhold til Corona, bl.a. Sidder alle børn nu ved enmandsborde. Ser på 

om gruppearbejde er nødvendigt. Paralleldage er aflyst pga. Corona. Tranum nåede at komme på lejrskole 

inden stramningerne. Der er stadig morgensang med 2 meter mellem børnene. 

Skovsgård: Der er blevet kigget på hvilke arrangementer der er fremover og om det kan afholdes som 

reglerne er nu. Der er blevet snakket om hvordan en evt. ny nedlukning skal håndteres.  Der er strammet 

lidt op i forhold til Corona. 

 

e. Skoleledelsen corona, personaleforhold, økonomi, rengøring   

Der er kommet skærpelser i forbindelse med Corona, hvor bl.a. forældremøder er aflyst. Vi følger 

hvad der kommer fra forvaltningen og prøver ikke selv at være eksperter. Der er snakket i de 

forskellige teams om hvordan det går og der er blevet strammet op hvor det har været nødvendigt.  

Ledelsen har snakket om hvordan det skal håndteres hvis og når der kommer et tilfælde af Corona 

på skolen eller SI og SFO. Der laves muligvis en plan for hvad der sendes med hjem i tilfælde af 

en nedlukning. Camilla spørger om forældrene SKAL have alt information om Corona, det kan 

være meget og lidt forvirrende. Kim siger at meget af det er noget der SKAL ud til alle. 
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Der er en sygemelding i Tranum og der er fundet vikar. Der er kommet en opsigelse i Skovsgård, 

en vikar der er inde i en stilling for en medarbejder der ikke kan være på arbejde grundet Corona. 

Der arbejdes i øjeblikket på at dække timerne internt. Der bliver ansat vikar på lidt løsere vilkår 

men der arbejdes på at gøre det så godt for eleverne som muligt. 

 

Økonomi: Der er ikke ændret i forudsigelserne. Der bliver et merforbrug i skolen på ca. 300.000, -

Der er blevet frigivet en folkeskole milliard fra Folketinget hvor der er blevet tildelt lidt penge til 

skolen, pengene omsættes til personaletimer.  

 

Rengøring: Der har været store udfordringer i forhold til rengøring, de gamle rengøringsfolk sagde 

op før sommerferien og der er siden blevet skåret en del i timerne til rengøring. Der har været en 

del problemer og Kongsvang har været inde over for at se hvad der kunne gøres. Det er blevet 

væsentlig bedre på nuværende tidspunkt, men der er stadig stor opmærksomhed på problemet. 

Den kontroller der ansat i kommunen er inviteret til næste MED-møde for at fortælle hvad det er 

kommunen har købt af Kongsvang og hvad vi kan have af forventninger til rengøringen. 

 

Kim orienterer om der arbejdes med ny skoleudviklingsplan om hvilke fokuspunkter der er de 

næste 2 år. 

 

 

9. Eventuelt. 

Heidi spørger om der er risiko for at kommende 1. og 2. klasse bliver sammenlagt. Det er sandsynligt da 

ressourcemodellen vil tage det udgangspunkt.  Kim er i tvivl om hvordan det lige kommer til at se ud i 

praksis. Camilla og Peter fremhæver at modellen fungerer rigtig godt i Tranum.  Punktet tages op på 

næste møde så der kan meldes ud til forældrene. 

 

Peter spørger om hvorfor Trille ikke er med til skolebestyrelsesmøder. Kim fortæller at det er fordi der er 

blevet effektiviseret i ledelsen så ikke hele ledelsen sidder med alle steder. Kim siger vi kan tage det med 

i ledelsen om der skal laves om på den beslutning. 


